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Protokół nr VIII/2019 z VIII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 27 czerwca 2019 r. 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum - obecnych 12 
radnych (nieobecni: M. Łaskarzewska, D. Smolny, S. Lasota) i przekazał informację o ochronie danych 
osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono w sali obrad).  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji.  
W posiedzeniu udział wzięli także Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta oraz inni przedstawiciele 
Urzędu Miasta i jednostek organizacyjnych, obsługa prawna oraz bardzo liczna grupa mieszkańców. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przedstawił porządek obrad i poinformował, że nie wpłynęły żadne 
wnioski o jego zmianę. W trakcie sesji także nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
Porządek wyświetlony był na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Podkowa Leśna w 2018 r.: 

1. debata, 
2. głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania. 

VII. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2018 rok: 

1. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok, 
2. dyskusja, 
3. głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 
rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok. 

VIII. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok:  
1. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Podkowa Leśna za 2018 rok, 
2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Komisję Rewizyjną Rady Miasta Podkowa Leśna wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta za 2018 rok, 
3. dyskusja, 
4. głosowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 
rok. 

IX. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028; 
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok; 
3. zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i miejsca składania deklaracji przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Miasta Podkowa Leśna oraz określenia warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej; 
4. wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę, na okres kolejnych 2 lat, nieruchomości położonej 
w Mieście Podkowa Leśna; 
5. wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości na okres kolejnych 5 lat; 
6. wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 5 lat nieruchomości oraz na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy; 
7. zmiany uchwały w sprawie ustalenia oraz obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli, zatrudnionych w przedszkolu i szkole podstawowej, dla których Miasto 
Podkowa Leśna jest organem prowadzącym; 
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8. powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych na 
kadencję 2020-2023; 
9. ustalenia wysokości diet dla radnych oraz zasad ich przyznawania; 
10. przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie skargi mieszkańca  
na uchwałę Nr 53/V/2019 Rady Miasta Podkowa Leśna z dnia 14 marca 2019 r. w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych i ustalenia stawki tej opłaty oraz  ustalenia ryczałtowej stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku letniskowego lub od innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie Miasta 
Podkowa Leśna. 

X. Interpelacje i zapytania radnych. 
XI. Sprawy różne.   
XII. Wolne wnioski. 
XIII. Informacja Burmistrza Miasta na temat inwestycji – rewitalizacja stawu w Parku Miejskim. 
XIV. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Radni nie zgłosili uwag ani przed sesją, ani na sesji. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty - 
protokół Nr VII/2019 z VII sesji RM w dniu 30 maja 2019 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy VII sesją RM w 
dniu 30 maja 2019 r. a dzisiejszą VIII sesją. Informacja Burmistrza stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informacje o działaniach pomiędzy sesjami: 

- odbył się kolejny Konwent Przewodniczących, 
- wpłynęła skarga mieszkańca do WSA na uchwałę Nr 53/V/2019 RM z dnia 14 marca 2019 r., 
- wpłynęła pozytywna opinia RIO nt. wniosku KR ws. udzielenia absolutorium BM za 2018 r., 
- 2 czerwca radni wzięli udział w pikniku i Śniadaniu Podkowiańskich Bohaterów Wolności 1989, 
- kontynuowane są działania ws. uhonorowania al. Lipowej tytułem im. T. Baniewicza, 
- Przewodniczący RM nie skierował pod obrady RM regulaminu płatnego parkowania – projekt 
wymaga głębszej dyskusji i uzupełnienia. 
 

Po informacjach Burmistrza i Przewodniczącego RM o działaniach pomiędzy sesjami Burmistrz Miasta 
poinformował, że wkrótce swoją pracę na rzecz miasta kończy Sekretarz Miasta M. Górska  
(25 lat pracy w Ref. OSO UM oraz 21 lat jako sekretarz miasta). Pani Sekretarz zostały przekazane 
podziękowania, gratulacje i życzenia. 
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VI. Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Podkowa Leśna w 2018 r. 
 
1. Debata 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb wyświetlił prezentację nt. zasad przeprowadzenia debaty. 
Zaproponował, aby najpierw zabrali zgłoszeni do debaty mieszkańcy (wpłynęło 9 zgłoszeń) – z 
ograniczonym czasem wypowiedzi, a potem radni – bez ograniczeń czasowych, po czym poddał pod 
głosowanie imienne wniosek o przyjęcie przedstawionych zasad przeprowadzenia debaty. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – radni przyjęli zaproponowane 
zasady przeprowadzenia debaty.  
Przewodniczący RM dodał, że ustawodawca nie określił dokładnie kształtu raportu ani zasad 
przeprowadzania debaty – może RM określi szczegóły na przyszły rok.  
Uwagi do zaproponowanej formuły przeprowadzenia debaty zgłosili mieszkańcy. 
 
Głos w debacie zabrali mieszkańcy (I tura wypowiedzi): 

1. M. Gessner – wypowiedź dot. spraw obywatelskich, w tym jawności działania władz  
i nieprzeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami; 

2. P. Skalski – konieczność poprawy transparentności działań władz miasta; 
3. M. Kaliński – wypowiedź dot. informacji publicznej (dostęp, transparentność, zasady, 

nieudzielanie informacji) i wniosek o nieudzielenie Burmistrzowi wotum zaufania – 
mieszkaniec swoje wystąpienie przekazał Przewodniczącemu RM na piśmie; 

4. M. Stępka – wypowiedź dot. zaniedbania przez władze miasta spraw z zakresu ochrony 
środowiska (w tym bioróżnorodność, smog); 

5. A. Szonert – wypowiedź dot. celów strategicznych zawartych w Strategii zrównoważonego 
rozwoju Miasta Ogrodu Podkowa Leśna przyjętej w 2013 r. (Nowoczesna  infrastruktura  
komunalna, Ochrona  Środowiska  naturalnego  i  układu urbanistycznego Miasta Ogrodu); 

6. H. Machnikowska – nawiązała do aspektu ludzkiego (rotacja pracowników UM i w szkole w 
odniesieniu do budżetu miasta); 

7. C. Wrzosek – zwrócił uwagę, że spadają dochody mieszkańców miasta (analiza przychodów 
miasta z podatku PIT i CIT) i odniósł to do środków na rozwój miasta; 

8. E. Gliszczyńska – dot. kwestii udostępnienia informacji publicznej, spraw sądowych płatnych z 
kasy miasta oraz rozwoju miasta w zakresie drogownictwa; 

9. Z. Habierski – niedostateczne poruszenie w Raporcie tematu projektu partnerstwa  
publiczno-prywatnego na budowę i przebudowę dróg w mieście, który może zadłużyć miasto 
na kilkadziesiąt mln złotych. 

Przewodniczący RM zapowiedział, że mieszkańcy będą mogli kontynuować swoje wystąpienia w II 
turze debaty (po radnych) oraz w punkcie „Wolne wnioski”. 
 
Następnie głos w debacie zabrali radni: 

1. B. Majewska – odnosiła się w wypowiedzi mieszkańców w zakresie: transparentności działań 
radnych (posiedzenia komisji), dbania o środowisko i płacenia podatków na rzecz miasta – 
mieszkańcy jednak przerywali radnej i nie dokończyła ona swojej wypowiedź; 

2. W. Żółtowski – odniósł się do finansów miasta i jednostek organizacyjnych miasta; 
3. M. Gołąb – Przewodniczący RM odniósł się do struktury (redakcji) Raportu. Podsumował, że 

pomimo tego, że ma drobne uwagi do strony formalnej dokumentu, to ocenia, że jest on 
kopalnią ciekawej wiedzy nt. miasta. 

 
Na pytanie Przewodniczącego RM, czy Burmistrz chciałby się odnieść do I tury wypowiedzi,  
Burmistrz Miasta A. Tusiński podziękował za głosy w debacie, choć zaznaczył, że bardziej spodziewał 
się dyskusji o samym Raporcie i tego co on zawiera. Odniósł się także do struktury Raportu i sposobu 
jego sporządzenia. 
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W II turze debaty głos zabrali mieszkańcy: 

- P. Skalski – zwrócił uwagę na celowość inwestycji i gospodarność – każdy pieniądz jest bardzo 
ważny; warto też rozmawiać o inwestycjach - bardzo długo czasami trwa wypracowanie rzeczy 
ważnych dla mieszkańców;  
- C. Wrzosek – nawiązał do wypowiedzi nt. projektu partnerstwa publiczno-prywatnego i poprosił 
radnych o zastanowienie się, kto i czego te pieniądze będzie później zwracał. 

 
Przewodniczący RM podziękował za udział w debacie i przeszedł do głosowania projektu uchwały. 

 
2. Głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 68/VIII/2019. 
 
VII. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2018 rok  
 
1. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informacje o pozytywnej opinii RIO nt. sprawozdania  
z wykonania budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2018 rok wyrażonej w uchwale Nr Wa.168.2019 
Składu Orzekającego RIO z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Podkowa Leśna za 
2018 rok. Uchwała RIO została również wyświetlona na ekranie i stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu z sesji. 
 
2. Dyskusja 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii komisji i zaprosił do udziału w dyskusji. 
Przewodniczący KR P. Dziekański przekazał informacje o pozytywnym zaopiniowaniu sprawozdania 
przez KR (w posiedzeniach Komisji udział wzięli i wyjaśnień udzielili Burmistrz Miasta, Skarbnik Miasta 
i Dyrektor CKiIO). Przedstawił także wniosek KR ws. udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 
Podkowa Leśna za 2018 rok (wyniki głosowania Komisji - jednogłośnie - 5 głosów za). Wniosek ten 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu z sesji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała, że po zbadaniu sprawozdania i wysłuchaniu 
wyjaśnień Pani Skarbnik, KGiR pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ws. zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok 
(wyniki głosowania Komisji – jednogłośnie - 6 głosów za, 1 członek Komisji nieobecny). 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff zwróciła uwagę, że projekt budżetu był konstruowany przez Radę 
poprzedniej kadencji. Członkowie KSS uczestniczyli w posiedzeniu KGiR i wysłuchali wyjaśnień Pani 
Skarbnik. KSS pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały ws. zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok. 
Komisja natomiast dostrzega potrzebę wykonania pewnych ruchów przy sporządzaniu budżetu na 
przyszły rok. 
 
Przewodniczący RM pytając, czy radni chcieliby jeszcze zabrać głos (brak wyświetlonych zgłoszeń), 
chciał poddać projekt uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok pod głosowanie. Potem ponownie zapytał, czy 
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radni chcieliby jeszcze zabrać głos w dyskusji nad zatwierdzeniem sprawozdania finansowego za rok 
2018. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poinformowała, że dyskusje toczyły się na posiedzeniach komisji. 
Radny W. Żółtowski zwrócił uwagę, że jest zgłoszony do udziału w dyskusji, choć wcześniej myślał, 
zapewne tak jak inni radni, że dyskusja odbędzie dopiero w punkcie dot. absolutorium. Przekazał, że 
sprawozdanie finansowe kończy się nadwyżką, odniósł się do przychodów i wydatków. Stwierdził, że 
są to bardzo dobrze wykonane finanse miasta. Radny życzyłby sobie, aby co roku tak było i przy 
takich samych sumach. Dyskusja, czemu nie udało się zakończyć pewnych kwestii w zeszłym roku 
albo rozliczyć pewnych projektów (gdzie nie uzyskano wszystkich zgód i podpisów) jest to materia, na 
którą nie bardzo mamy wpływ. Natomiast wszystko co jest zapisane w sprawozdaniu, radny uważa za 
element promocyjny miasta. Niewiele miast ma możliwość wykazania się w przeciągu ostatniej 
kadencji wzrostem o takiej wielkości. Jak wspomniał Przewodniczący KR – wynik finansowy miasta 
został doceniony nawet przez instytucje zewnętrzne (I miejsce w Rankingu Finansowym Samorządu 
Terytorialnego w Polsce za rok 2018). 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska dodała, że gdyby wszystkie dotacje państwowe przychodziły w 
oczekiwanej wielkości, to wynik finansowy miasta byłby dużo lepszy. Natomiast dotacja państwa 
pokrywa tylko 70% wydatków na oświatę. Tak więc aż 30% do oświaty dopłacamy z własnych 
pieniędzy. Dofinasowanie powinno być na poziomie 100%.  
 
3. Głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 
rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok 
 
Wobec braku innych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod 
głosowanie imienne. Projekt uchwały był wyświetlony na ekranie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 69/VIII/2019. 
 
VIII. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok 
 
1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Podkowa Leśna za 2018 rok 
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Podkowa Leśna 
za 2018 rok został wyświetlony na ekranie (załącznik nr 4 do protokołu z sesji). 
Przewodniczący KR P. Dziekański przedstawił ww. wniosek w pkt VII ppkt 2 sesji. 
 
2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Komisję Rewizyjną Rady Miasta Podkowa Leśna wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta za 2018 rok 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informacje o pozytywnej opinii RIO nt. wniosku 
absolutoryjnego Komisji Rewizyjnej wyrażonej w uchwale Nr Wa.226.2019 Składu Orzekającego RIO 
z dnia 10 czerwca 2019 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Podkowa Leśna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta 
za 2018 rok. Uchwała RIO została również wyświetlona na ekranie i stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu z sesji. 
 
3. Dyskusja 
 
Przewodniczący KR P. Dziekański powiedział, że był to bardzo udany budżet. Tak wynika także z 
opinii RIO. 
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Radny W. Żółtowski zauważył, że Przewodniczący KR przedstawił wniosek absolutoryjny KR w 
poprzednim punkcie sesji wyjaśniając, dlaczego KR jest za udzieleniem Burmistrzowi absolutorium. 
Budżet został wykonany zgodnie z założeniami, w określonej wysokości i w sposób adekwatny do 
potrzeb miasta. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że był to faktycznie najlepszy rok budżetowy w minionej 
kadencji. Ciężko oczekiwać, że ten rok mógłby być lepszy, choćby ze względu na znaczne obniżenie 
dotacji oświatowej i nałożone obowiązki w zw. z płacami nauczycieli. Negatywnie na budżecie miasta 
odbiją się także planowane zmiany w systemie podatkowym. Należy się zastanowić jak zwiększać 
dochody własne gminy. Burmistrz podkreślił także znaczenie dobrej współpracy z innymi samorządami 
(np. ścieżki rowerowe, klaster energetyczny), nawiązał do wspominanego już Rankingu Finansowego 
Samorządu Terytorialnego, a także do realizacji inwestycji, wydatków bieżących, projektów 
konkursowych oraz problemu wynagrodzeń w oświacie i w samorządzie. Rok budżetowy został 
zakończony z nadspodziewanie dużą nadwyżką budżetową. Jest też najniższy stopień zadłużenia 
miasta od 2009 r. w stosunku do dochodów. Burmistrz zdaje sobie sprawę, że więcej moglibyśmy 
wydawać na inwestycje, ale przy takich ograniczeniach jest to niemożliwe. 
 
Następnie głos w dyskusji zabrali: 
- radna B. Majewska – poruszyła temat finansowania inwestycji w ramach partnerstwa publiczno-
prywatnego dla poprawy lokalnej infrastruktury (np. przedszkole miejskie),   
- radny J. Matłacz – poruszył kwestie bezpieczeństwa (godziny pracy policji i brak straży miejskiej), 
- radny W. Żółtowski – nawiązał do „Gminnego programu ochrony środowiska dla Miasta Podkowa 
Leśna na lata 2011-2014 z perspektywą do 2018 roku” i działań antysmogowych; dodał, że jest za 
udzieleniem Burmistrzowi absolutorium,  
- radny W. Sancewicz – pytanie, czy jest jakiś słaby punkt budżetu, który można by było lepiej 
zrealizować w przyszłości. 
Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na pytania radnych. Uwag nie zgłoszono. 
 
4. Głosowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 
rok 
 
Wobec braku innych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod 
głosowanie imienne. Projekt uchwały był wyświetlony na ekranie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 70/VIII/2019. Przewodniczący RM przekazał gratulacje Burmistrzowi. 
 
IX. Podjęcie uchwał 
 
Projekty uchwał wyświetlano na ekranie. 
 
1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował wspólne omówienie projektu uchwały dot. zmian w WPF 
i zmian w budżecie miasta (pkt IX ppkt 1 i 2 porządku obrad). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawek do obu ww. projektów uchwał 
(wyświetlono na ekranie). Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w WPF stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu z sesji, a autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w 
uchwale budżetowej załącznik nr 7. 
 
Przewodniczący RM poprosił Przewodniczącą KGiR o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekty uchwał dot. zmian w WPF i w budżecie 
zostały zaopiniowane pozytywnie (oba projekty po 5 głosów za, 0 przeciw i po 1 wstrzymującym). 
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Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały z autopoprawką Burmistrza pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 71/VIII/2019. 
 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 

rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały z autopoprawką Burmistrza pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 72/VIII/2019. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i miejsca składania deklaracji 
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta Podkowa Leśna oraz określenia 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował, że uwzględniając wnioski KGiR z posiedzenia w dn.  
25 czerwca br. wnosi autopoprawki do projektu uchwały (załącznik nr 8 do protokołu, wyświetlono 
na ekranie). 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię KGiR  
(5 głosów za, 0 przeciw i 1 wstrzymujący). 
 
Na pytanie radnej E. Baruckiej, czy osoby które już złożyły deklarację, będą ją musiały ponownie 
składać, Burmistrz Miasta wyjaśnił, że mieszkańcy nie będą wzywani do składania nowych deklaracji, 
będą mogli je wymieniać np. przy składaniu korekt, czy przy okazji wizyty w UM w innych celach. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
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Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 73/VIII/2019. 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę, na okres kolejnych 

2 lat, nieruchomości położonej w Mieście Podkowa Leśna 
 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała, że Komisja wniosła o wprowadzenie zmiany w 
tytule uchwały (zmiana określenia „na okres kolejnych 2 lat” na „do dnia 7 sierpnia 2020 r.”). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński i mec. M. Płaszewska-Opalińska wyjaśnili, że tego typu umowy zawiera 
się na dany okres, bez wskazywania określonej daty. Burmistrz dąży do zrównania okresów najmu 
lokalu gastronomicznego i dzierżawy gruntu.  
W wyniku dyskusji ustalono, że tytuł uchwały nie ulegnie zmianie, doprecyzowane jednak zostanie 
uzasadnienie do projektu uchwały (intencją podjęcia przedmiotowej uchwały jest zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy celem zrównania okresów najmu lokalu gastronomicznego i dzierżawy 
przedmiotowej nieruchomości). 
Przewodnicząca KGiR przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów za, 
0 przeciw i 1 wstrzymujący). 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 74/VIII/2019. 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości na 

okres kolejnych 5 lat 
 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że radni są za przedłużeniem dzierżawy na kolejnych 
5 lat - Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów za, 1 przeciw i 0 wstrzymujących 
się). W przyszłości jednak chcą spotkać się z dzierżawcą w celu omówienia dalszej współpracy.  
Rady J. Matłacz wyjaśnił, że głosował przeciw, bo ma wątpliwości. Zapytał, dlaczego w uchwale nie 
ma zapisu na zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
Mec. M. Płaszewska-Opalińska wyjaśniła, że nie ma zapisu o przetargu, bo zostaje ten sam 
dzierżawca. 
W wyniku dyskusji Przewodniczący RM M. Gołąb poddał pod głosowanie imienne wniosek radnego  
J. Matłacza o dopisanie do projektu uchwały zapisu dot. zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Wniosek został przyjęty. 
Wprowadzono zmiany w zapisach projektu uchwały. 
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Następnie Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z wprowadzonymi 
zmianami. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Bożena Majewska, Jacek 
Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech 
Żółtowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 75/VIII/2019. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 5 lat 

nieruchomości oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy 

 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(5 głosów za, 1 przeciw i 0 wstrzymujących się). 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 76/VIII/2019. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia oraz obniżenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, zatrudnionych w 
przedszkolu i szkole podstawowej, dla których Miasto Podkowa Leśna jest organem 
prowadzącym 

 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(6 głosów za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się). 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (9 głosów za). 
 
Radny J. Matłacz nawiązując do dyskusji na posiedzeniu KSS zwrócił uwagę, że koszt 
proponowanych w projekcie uchwały zmian nie był uwzględniany w tegorocznym budżecie (koszt 
wynagrodzenia wicedyrektora, który jest większy niż nauczyciela oraz wynagrodzenia nauczyciela, 
który będzie musiał pokryć pensum zwalniane przez wicedyrektora) i zapytał, czy przeprowadzono 
analizę skutków finansowych dla tegorocznego budżetu. 
Dyrektor Szkoły A. Hein poinformowała, że jest w stanie wygospodarować te środki w ramach 
posiadanego przez szkołę budżetu (miesięczny koszt wicedyrektora zwiększy się o ok.1200 zł). 
Innych pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 77/VIII/2019. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do 
sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że swój akces do Zespołu zgłosiła radna D. Smolny. 
Do Zespołu zgłosili się także radni: W. Sancewicz, A. Rotfeld-Paczkowska i M. Eckhoff. 
Na Przewodniczącego Zespołu wskazano radnego W. Sancewicza. 
 
Wobec braku uwag Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
Głosowano w sprawie: powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 
powszechnych na kadencję 2020-2023; 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 78/VIII/2019. Poinformował także, że w związku z procedurą wyboru ławników następna sesja RM 
odbędzie się prawdopodobnie w lipcu. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych oraz zasad ich przyznawania 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że dyskusja nt. podwyższenia diet radnych trwa od 
dawna. Ostatnia uchwała została unieważniona przez Wojewodę z powodu braku zapisów o 
potrąceniach diet. W stosunku do tamtej uchwały w procedowanym teraz projekcie stawki nie uległy 
zmianie, dodano jednak zapisy o potrąceniach. Podkreśla to istotę obecności radnych na sesjach i na 
posiedzeniach komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. W między czasie jednak salę 
obrad opuściła na chwilę radna E. Barucka. Był też problem z przeprowadzeniem głosowania, głosy 
elektroniczne z podniesieniem ręki nie zgadzały się. Przewodniczący zarządził reasumpcję 
głosowania. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, 
Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Żółtowski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Edyta Barucka, Jacek Matłacz, Wojciech Sancewicz 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 79/VIII/2019. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Warszawie skargi mieszkańca  na uchwałę Nr 53/V/2019 Rady Miasta Podkowa Leśna z dnia 
14 marca 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i ustalenia stawki tej opłaty oraz  
ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku 
letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe na terenie Miasta Podkowa Leśna 

 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował, że w projekcie uchwały zostały poprawione dwie oczywiste 
omyłki pisarskie (data i kwota). 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja nie zajmowała się tym tematem – 
Komisja ma dużo spraw, a ta to powinno trafić do KSWiP. 
 
Wobec braku uwag Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 80/VIII/2019. 
 
X. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Wiceprzewodnicząca RM M. Janus zapytała Burmistrza o przeprowadzoną w tym tygodniu wycinkę 
drzew i gałęzi przy wjeździe do miasta na placu, na którym składowane są materiały budowlane 
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że to wycinka suchych drzew i usunięcie wiatrołomów. 
 
Nawiązując do kwestii bezpieczeństwa i monitoringu Wiceprzewodnicząca RM zapytała o zakup 
przenośnych kamer. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że została już zakupiona jedna taka kamera i jest ona wykorzystywana 
w różnych miejscach na terenie miasta. 
 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała informacje o wnioskach z wczorajszego posiedzenia 
KSS: 
- prośba o postawienie słupka SIM na rogu ul. Bażantów i Gołębiej oraz uzupełnienie tabliczek z 
nazwami ulic w  Podkowie Leśnej Wschodniej,  
- waląca się nieruchomość przy ul. Wróbla 3 stanowi zagrożenie dla przechodniów i sąsiadujących 
posesji (możliwość zawalenia lub zaprószenia ognia). Komisja prosi o rozeznanie możliwości 
usunięcia tej ruiny na koszt miasta, bądź możliwości zobowiązania właściciela do usunięcia 
zagrożenia. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że w tym roku nie ma przewidzianych środków na SIM. W 
przyszłorocznym budżecie można zaplanować pieniądze na przegląd systemu i uzupełnienie 
elementów. Burmistrz zajmie się sprawą nieruchomości przy ul. Wróbla - jeśli nie uda się porozumieć 
z właścicielem, to wkroczymy na drogę administracyjną. Jest to jednak prywatna działka i możliwości 
są ograniczone. 
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Radna E. Barucka zwróciła uwagę na zagrożenia istniejące na działkach prywatnych – np. drzewa. 
Problem ten powinien zostać podniesiony. Miasto powinno także mieć ogrodnika miejskiego, który 
zadba o zieleń. 
Burmistrz Miasta przekazał, że były problemy kadrowe, ale od 1 maja br. w UM jest zatrudniony 
pracownik wykonujący obowiązki ogrodnika miejskiego. Wkrótce powinny być widoczne efekty 
działań. 
 
Radny W. Żółtowski omówił z Burmistrzem temat problemów z ciśnieniem wody (największe spadki w 
nocy spowodowane podlewaniem ogrodów).  
 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff wspomniała o wniosku radnej M. Łaskarzewskiej dot. ograniczenia 
stosowania plastiku - KSS uważa, że jest to kierunek, w którym należy podążać. 
Przewodniczący RM M. Gołąb stwierdził, że pomysł jest słuszny, ale należy go przepracować. Łatwo 
jest przyjąć, że likwidujemy czy ograniczmy plastik, ale podejmując taką decyzję trzeba mieć 
świadomość realiów logistycznych i budżetowych (np. koszt wody w butelce plastikowej a w szklanej). 
PRM oczekuje od radnych merytorycznej propozycji.  
 
XI. Sprawy różne 

 

Radna A. Olejniczak-Siara – członek Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 
Specjalistycznym Szpitalu Zachodnim im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim – przedstawiła 
informacje z dwóch pierwszych posiedzeń Rady Społecznej.  
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że była prośba, aby RM ustosunkowała się do apelu Rady 
Powiatu Grodziskiego, żeby w Pruszkowie powstał Szpitalny Oddział Ratunkowy. KSS wypowiedziała 
się pozytywnie na ten temat, ale nie powstał żaden dokument. Przewodniczący wstępny projekt 
uchwał przesłał do KSS celem dopracowania. RM wyraża stanowiska w formie uchwał. 
 
Innych spraw nie poruszono. 
 
XII.  Wolne wnioski 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb złożył na ręce Burmistrza wniosek o zapewnienie w przyszłorocznym 
budżecie miasta środków na wykonanie klimatyzacji w budynku UM. Po wykonaniu takiej inwestycji 
Sala Ślubów mogłaby być otwarta i udostępniana mieszkańcom źle znoszącym wysokie temperatury, 
którzy chcieliby odpocząć w chłodzie.  
Następnie Przewodniczący oddał głos mieszkańcom, którzy chcieli dokończyć swoją wypowiedź z 
części dot. debaty nad Raportem o stanie miasta. Głos zabrały mieszkanki: 
- M. Gessner – podkreśliła znaczenie prowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami  
i poruszyła temat ograniczania dostępu do informacji publicznej (do wypowiedzi odniósł się Burmistrz 
Miasta), 
- M. Stępka – poruszyła kwestie ekologii i ochrony środowiska, w tym zieleni, jakości powietrza, 
rewitalizacji parku i przebudowy stawu, a także braku kontynuacji starań w uzyskaniu przez miasto 
statusu Pomnika Historii. Poinformowała także o założeniu Stowarzyszenia Dziedzictwa Kulturowego  
i Krajobrazowego – Dendropolis.  
 
Mieszkanka Żółwina poruszyła temat prowadzonego od 30 lat na terenie Żółwina kurnika – bomby 
ekologicznej stanowiącej zagrożenie dla mieszkańców gmin Podkowy i Brwinowa. Mieszkanka 
poprosiła o pomoc w walce o zdrowie, bezpieczeństwo i jakość życia mieszkańców.  
 
XIII. Informacja Burmistrza Miasta na temat inwestycji – rewitalizacja stawu w Parku Miejskim 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił obszerną prezentację dot. rewitalizacji Parku Miejskiego oraz 
przebudowy stawu, obejmującą założenia, ewaluację i realizację projektu, historię działań władz 
samorządowych od roku 2005 i prób blokowania inwestycji. Prezentacja stanowi załącznik Nr 9 do 
protokołu z sesji. 
 
XIV. Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 23.19 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim 
za udział w obradach i zamknął VIII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Sesje Rady Miasta Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na 
stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie internetowej miasta, na podkowalesna.esesja.pl  
i w BIP Miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w biurze Rady Miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także 
na ekranie na początku sesji. 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
                     /-/                                                           /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
RIO – Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie 
CKiIO – Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
WSA – Wojewódzki Sąd Administracyjny  
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
SIM – System Informacji Miejskiej 

 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Uchwała Nr Wa.168.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Podkowa 
Leśna za 2018 rok 

4. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa Leśna z dnia 23 maja 2019 r. ws. 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Podkowa Leśna za rok 2018  

5. Uchwała Nr Wa.226.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie z dnia 10 czerwca 2019 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta Podkowa Leśna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi z tytułu 
wykonania budżetu miasta za 2018 rok. 

6. Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektu uchwały w sprawie zmian w WPF  
7. Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 
8. Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  
9. Prezentacja Burmistrza „Rewitalizacja Parku Miejskiego – przebudowa stawu – założenia  

i realizacja, historia działań miasta i blokowania inwestycji” 


